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VRAGEN van de VVD van mevrouw B.G. de Boer betreffende Groninger Forum. 
(Binnengekomen: 18 januari 2010.) 
 
 
Het Groninger Forum wordt deze week vaak aangehaald in diverse media, een 
opiniestuk van vm. Wethouder van de PvdA, Klaas Swaak in het Dagblad van het 
Noorden en de Gezinsbode in een interview met Kees van Twist, directeur van het 
Groninger Museum. Ook in de wandelgangen is er toch wat rumoer rondom een 
aantal zaken. Zo zouden de toekomstig samenwerkende partijen het niet eens zijn over 
het toekomstige samenwerkingsmodel en het gebouw zou onhandig zijn voor de 
huisvesting van de bedoelde functies.  
De directeur van het Groninger Museum Bas van Kampen, de directeur van Images 
Eddy de Jonge, de directeur van Biblioned Rob Pronk en de directeur van het 
Groninger Museum hebben vanochtend in scherpe bewoordingen het opinieartikel van 
Swaak bekritiseerd. Wat de VVD fractie in deze bevreemdt is dat directeuren van aan 
de gemeente gelieerde, door de gemeente gesubsidieerde instellingen zich op deze 
wijze opstellen naar de mensen in de stad. Ze beschuldigen Swaak er van dat hij zijn 
tegen zijn zou opdringen aan anderen op basis van angst en onwaarheden. Dit geldt 
andersom natuurlijk net zo. Het bedrijfsplan van het Forum is namelijk gebaseerd op 
allerlei aannames.  Hoe zit het namelijk met het toekomstig bibliotheekbezoek? Men 
verwacht 1,7 miljoen bezoekers? Wie dringt er hier zijn mening op basis van 
onwaarheden op aan wie? Het is comfortabel roepen met een gemeente die iedere 
belastingcent bijpast. Is het niet aan uw college om in de bres te springen voor uw 
eigen plannen? Waar blijft een reactie van uw college in dit verband? 
Volgens ‘de vier’ heeft het Groninger Forum 4 programmeurs in dienst. Uit enig 
rondbellen is gebleken dat een gemiddelde culturele instelling van formaat over 
eenzelfde aantal programmeurs kan beschikken. We hebben het dan over wel 500 tot 
700 voorstellingen per jaar.  
 
Het hele idee van het Groninger Forum is ontstaan uit de gedachte dat de gemeente 
zelf een ontwikkeling moest aanzwengelen om partijen te interesseren voor vestiging 
in de Oostwand. Dit na het referendum over de Noordwand in 2001 die de partijen 
PvdA, CDA, VVD en D 66 verloren ten gunste van Groen Links en de Socialistische 
Partij. De plannen van de Noordwand behelsden een nieuwe noordwand en een 
parkeergarage onder de Grote Markt. Een investering betaald door marktpartijen van 
250 miljoen Euro. Tegenstanders waaronder Groen Links en de SP beweerden dat de 
Martinitoren om dreigde te vallen met een parkeergarage onder de Grote Markt. Dit 
was niet het geval, maar de Martinitoren heeft een speciale plaats bij ons allen en het 
referendum werd op basis van een onjuiste voorstelling van zaken verloren. Nu zijn 
dezelfde partijen, Groen Links en de SP, verantwoordelijk voor het Groninger Forum 
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en de herontwikkeling van de Oostwand, inclusief een ondergrondse parkeergarage op 
nagenoeg dezelfde afstand van de Martinitoren. Een investering van minstens 170 
miljoen die betaald moet worden door de gemeente, oftewel de inwoners van de 
gemeente.  
In ieder geval is de ontwikkeling rondom het Groninger Forum in gang gezet om maar 
partijen te interesseren in de Oostwand. We zijn benieuwd hoe ver dit college daar nu 
mee is en of er al gebruikers in beeld zijn voor de Oostwand, naast ontwikkelaar 
Volker Wessel. Want daar gaat het tenslotte om.  
Ook gaat er binnenkort kennelijk een afvaardiging naar Sydney om daar een gebouw 
te bekijken. Dit moet dan wel een heel bijzonder gebouw zijn, anders lijkt het ons dat 
er dichter bij huis ook nog wel wat te leren valt.  
Dan nog een laatste anekdote. Afgelopen maandagmiddag was er om vier uur s 
middags een woordvoerder van de Koninklijke bibliotheek voor het radio 1 journaal, 
en die meldde daar het volgende. De KB is heel druk bezig met het digitaliseren van 
boeken. De verwachting van de KB luidt dat over tien jaar mensen geen bibliotheek 
meer zullen bezoeken.  
 
 
De VVD Fractie heeft de volgende vragen. 
 

1. Hoe staat het met de vorderingen van het bestuursmodel t.b.v. de 
samenwerkende partijen in het toekomstige Groninger Forum? Zijn partijen 
het eens over de vorm waarin de toekomstige samenwerking gegoten moet 
worden? Zo ja, welke vorm van samenwerking wordt inmiddels uitgewerkt, en 
zo nee, waarom komen partijen er niet uit, en wat is de moeilijkheid in deze? 

2. Hoeveel voorstellingen en evenementen organiseren de programmeurs van het 
Groninger Forum op jaarbasis? 

3. Hoe staat het met het gebouw, en wat houden de zogenaamde ‘barensweeën’ 
in? Blijkt het gebouw geschikt te zijn voor het toekomstige Groninger Forum 
zoals voorgesteld in het bedrijfsplan in mei 2009, en dat door een meerderheid 
van de gemeenteraad, muv van o.a. de VVD, is goedgekeurd? 

4. Klopt het dat er een afvaardiging van het Groninger Forum binnenkort afreist 
naar Sydney om daar een gebouw te bekijken? Waarom is voor een bezoek 
helemaal aan Sydney gekozen?  

5. Zijn er al commerciële partijen geïnteresseerd in vestiging in de nieuwe 
Oostwand? Hoeveel gaat de nieuwbouw van Vindicat kosten, en is al berekend 
of dit terugverdiend kan worden uit de herontwikkeling van de andere 
gemeentelijke bezittingen in de Oostwand (Vindicat moet immers betaald 
worden uit de herontwikkeling van de gemeentelijke panden in de Oostwand)? 

6. Wat is de mening van uw college over de verwachting van de Koninklijke 
bibliotheek dat met de komst van het e-book de bezoekersaantallen aan de 
bibliotheek zullen dalen?  

 
 
 


